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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Z informacji, które otrzyma³em w trakcie dy¿urów senatorskich, wynika, ¿e we wszystkich najwiêkszych
miastach w Polsce dzia³a lub nied³ugo zacznie funkcjonowaæ Pozytonowa Tomografia Emisyjna – PET. Jest
to technika obrazowa, w której rejestruje siê promieniowanie powstaj¹ce podczas anihilacji pozytonów.

PET stosuje siê w medycynie nuklearnej g³ównie w badaniach mózgu, serca oraz nowotworów.
Umo¿liwia to wczesn¹ diagnozê wielu groŸnych chorób. Zastosowanie PET wp³ynê³o na znaczne posze-
rzenie wiedzy w przypadku choroby Alzhaimera, Parkinsona i ró¿nych postaci schizofrenii. Dziêki dia-
gnostyce PET istnieje bardzo du¿e prawdopodobieñstwo rozpoznania nowotworów (w oko³o 90%
badanych przypadków). PET pozwala czêsto wykryæ przerzuty w innych narz¹dach, które s¹ niewidocz-
ne za pomoc¹ ultrasonografii, a nawet tomografii komputerowej. Szczególnie dotyczy to ognisk wtór-
nych umiejscowionych w wêz³ach ch³onnych.

Takiego wyniku nie daje siê osi¹gn¹æ przy pomocy ¿adnej innej techniki obrazowania. PET daje tak¿e
mo¿liwoœæ kontroli efektów terapeutycznych w trakcie leczenia chorób nowotworowych.

Jednym z najnowszych osi¹gniêæ w dziedzinie obrazowania diagnostycznego jest po³¹czenie pozytono-
wej tomografii emisyjnej z tomografi¹ komputerow¹ (CT) zwane PET-CT. W Polsce do tej pory istnieje szeœæ
dzia³aj¹cych oœrodków PET-CT: w Bydgoszczy, Gliwicach, Warszawie, Wroc³awiu, w Kielcach, w Poznaniu.
Uruchomienie PET-CT planowane jest tak¿e w Krakowie w Szpitalu Uniwersyteckim UJ i w Gdañsku.

Niestety oœrodek taki nie istnieje w województwie ³ódzkim. Pacjenci z licz¹cego dwa i pó³ miliona mie-
szkañców województwa musz¹ na badanie PET jeŸdziæ do innych miast, oddalonych o wiele kilometrów,
które posiadaj¹ takie oœrodki.

Z tego powodu zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o rozwa¿enie mo¿liwoœci utworzenia oœrodków
PET w £odzi.
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